
1 

 

                                                                                         zał. nr 3 

 

 
 
 

Sprawozdanie 
 

merytoryczne  Zarządu stowarzyszenia Polskie  Stacje Narciarskie i Turystyczne 
 

za okres od dnia 10. 09. 2020 do dnia  22. 06. 2023 r. 
 
 

Szanowni Zebrani 
 
 
Mija prawie trzy lata, gdy w dniu 10 września 2020 w Hotel & SPA Czarny Groń - odbyło się 

Walne Zebranie Sprawozdawczo-Wyborcze Stowarzyszenia Polskie Stacje Narciarskie i 

Turystyczne. Tego dnia został wybrany Zarząd Stowarzyszenia, któremu Walne Zebranie 

Członków powierzyło następujące funkcje: 

Tomasz Paturej                 - Prezes Zarządu 

Sylwia Groszek                  - Wiceprezes 

Piotr Rzetelski                    - Wiceprezes 

Jerzy Adamski                     - Sekretarz  

Arkadiusz Kitkowski          - Skarbnik 

Jerzy Andrzej Laszczyk      - Członek Zarządu 

Tomasz Andrejko               - Członek Zarządu 

Zarząd w niezmienionym 7-osobowym składzie funkcjonował do dnia dzisiejszego. 

 

1. Sprawy członkowskie i organizacyjne 
 
Wg stanu na dzień 1 czerwca 2023 r. – Stowarzyszenie zrzesza: 

-   1  członka honorowego, 
- 69  członków zwyczajnych, 
- 97  członków wspierających, w tym 84 stacje i 13 firm. 

Wykaz członków wspierających Stowarzyszenia jest dostępny na naszej stronie internetowej. 
 
Stowarzyszenie posiada swoją siedzibę w Siemianowicach Śląskich przy ul. Walentego Fojkisa 
nr 8.  
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2. Terminy odbytych posiedzeń Zarządu. 
 
 

ROK 2020 – odbyły się 2 posiedzenia Zarządu: 
 

23 listopada 2020 – posiedzenie on-line przy udziale prawników i przedstawicieli 
zrzeszonych ośrodków narciarskich, poświęcone wypracowaniu katalogu obostrzeń tj. 
reżimu sanitarnego dla ośrodków narciarskich na okres sezonu zimowego. Nasze propozycje 
przekazaliśmy do Głównego inspektoratu Sanitarnego i Ministerstwa Rozwoju. 
 
22 grudnia 2020 – również posiedzenie on-line wspólnie z prawnikami i przedstawicielami 
ośrodków narciarskich - dotyczące interpretacji Rozporządzenia Rady Ministrów z dnia 21 
grudnia 2020 r. w sprawie ustanowienia określonych ograniczeń, nakazów i zakazów w 
związku z wystąpieniem stanu epidemii. 

 
 

ROK 2021 – odbyło się 5 posiedzeń Zarządu, przyjęto 8 uchwał: 
 

12 stycznia 2021 – posiedzenie on-line w składzie rozszerzonym, poświęcone wypracowaniu 
naszego stanowiska w sprawie zamknięcia ośrodków narciarskich oraz stratach finansowych 
branży i pomocy rządowej. Pismo naszego Stowarzyszenia, w tej sprawie,  otrzymali: 
- Wiceprezes Rady Ministrów - Jarosław Gowin, 
- Minister Zdrowia – Adam Niedzielski, 
- Główny Doradca ds. COVID – prof. Andrzej Horban, 
- Departament Małych i Średnich Przedsiębiorstw Ministerstwa Rozwoju, Pracy i Technologii, 
- Departament Turystyki Ministerstwa Rozwoju, Pracy i Technologii. 
 
 
19 lutego 2021 – posiedzenie organizacyjne dotyczące finansów i spraw członkowskich. 
Na posiedzeniu przyjęto 3 uchwały: 
 

Lp Nr uchwały                                 Czego dotyczy uchwała 

1 01/02/2021 wyksięgowania należności 

2 02/02/2021 przyjęcia członków wspierających 

3 03/02/2021 cennika odpłatnej działalności statutowej na rok 2021 

 

 

28 kwietnia 2021 – posiedzenie on-line dotyczące pozwu zbiorowego branży. Zarząd dokonał 
wyboru kancelarii (kancelaria prawna SCPG Kraków). Jako krok pierwszy uznano konieczność 
opracowania opinii prawnej dotyczącej zasadności pozwu, od której to będą zależały 
następne działania. Na posiedzeniu nie podejmowano uchwał 



3 

 

02 czerwca 2021 – posiedzenie dotyczące sprawozdania finansowego za rok 2020, 
konferencji PSNiT oraz sprawom bieżącym. 

Na posiedzeniu przyjęto 3 uchwały: 
 

Lp Nr uchwały                                 Czego dotyczy uchwała 

1 01/06/2021 przyjęcia sprawozdania finansowego za rok 2020 

2 02/06/2021 przyznania nagrody pieniężnej 

3 03/06/2021 udziału w kosztach I etapu pozwu zbiorowego 

 

05 listopada 2021 – posiedzenie on-line, dotyczące II etapu pozwu zbiorowego oraz 
sprawom członkowskim. 

Na posiedzeniu przyjęto 2 uchwały: 
 

Lp Nr uchwały                                 Czego dotyczy uchwała 

1 01/11/2021 finansowania II etapu pozwu zbiorowego 

2 02/11/2021 przyjęcia członków wspierających 

 

 

 

ROK 2022 – odbyły się 2 posiedzenia Zarządu, na których podjęto 4 uchwały: 
 

24 maja 2022 – posiedzenie dotyczące sprawozdaniu finansowemu, organizacji Konferencji 
oraz sprawom organizacyjnym. 

Na posiedzeniu przyjęto 2 uchwały: 
 

Lp Nr uchwały                                 Czego dotyczy uchwała 

1 01/05/2022 przyjęcia sprawozdania finansowego za rok 2021 

2 02/05/2022 Regulaminu pracy Zarządu 

 

21 września 2022 – posiedzenie dotyczące sprawom członkowskim, organizacji Walnego 
Zebrania Sprawozdawczego 

Na posiedzeniu przyjęto 2 uchwały: 
 

Lp Nr uchwały                                 Czego dotyczy uchwała 

1 01/09/2022 przyjęcia członków wspierających 

2 02/09/2022 przyjęcia członków zwyczajnych 
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ROK 2023 – odbyły się 2 posiedzenia Zarządu, na których podjęto 6 uchwał: 
 

07 lutego 2023 – posiedzenie on-line dotyczące spraw finansowych oraz pracowniczych 

Na posiedzeniu przyjęto 2 uchwały: 
 

Lp Nr uchwały                                 Czego dotyczy uchwała 

1 01/02/2023 wyksięgowania należności 

2 02/02/2023 zapewnienie prywatnej opieki medycznej pracownikom PSNiT 

 

12 maja 2023 – posiedzenie dotyczące sprawozdania finansowego, sprawom członkowskim 
oraz organizacji Walnego Zebrania Sprawozdawczo-Wyborczego 

Na posiedzeniu przyjęto 4 uchwały: 
 

Lp Nr uchwały                                 Czego dotyczy uchwała 

1 01/05/2023 przyjęcia członków wspierających 

2 02/05/2023 skreślenia członków wspierających 

3 03/05/2023 skreślenia członków zwyczajnych 

4 04/05/2023 wstrzymania zniżek na stoiska targowe dla kilku firm 

 

3. Informacja o Walnych Zebraniach.  

 

Zgodnie ze statutem, w okresie sprawozdawczym Zarząd zwołał 3 Walne Zebrania 

Członków PSNiT: 

 

  13 września 2021r. – zebranie sprawozdawcze, które odbyło się w Katowicach. 

 Podczas Walnego Zebrania,  przy wymaganym kworum, podjęto następujące 4 uchwały: 

 

      - 01/2021 - w sprawie przyjęcia sprawozdania merytorycznego Zarządu za okres  od                                   
       10.09.2020 do 12.09.2021. 
 
     - 02/2021 -  w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za rok 2020. 

     - 03/2021 - w sprawie zmian w statucie. 

      - 04/2021 - w sprawie odpłatnej działalności statutowej pożytku publicznego. 

 
                                                  

22  września  2022 r. - zebranie sprawozdawcze, które odbyło się w Wiśle. 

W trakcie Zebrania, które odbyło się w I terminie podjęto następujące uchwały: 

- 01/2022 - w sprawie przyjęcia sprawozdania merytorycznego Zarządu. 
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- 02/2022 w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za rok 2021. 

22  czerwca 2023 r. -  to termin Walnego Zebrania Sprawozdawczo-Wyborczego, na 

którym właśnie obradujemy.  

   

 

4. Konferencje PSNiT. 
 
 
W okresie sprawozdawczym zorganizowane zostały 2 ogólnopolskie konferencje. Są one 
najważniejszym wydarzeniem w działalności Stowarzyszenia z zakresu konsolidacji naszego 
środowiska oraz  realizacji  celów statutowych.  
 
W dniach: 
13  - 14 września 2021 r.  – Katowice. 
Tytuł konferencji: OŚRODKI NARCIARSKIE W NOWEJ RZECZYWISTOŚCI. CZY MOŻEMY 
ZAPOBIEC ZAMROŻENIU BRANŻY W NADCHODZĄCYM SEZONIE?  
 
Na konferencję przybyło 119 osób, które reprezentowały 54 ośrodki narciarskie, 15 firm 
infrastruktury narciarskiej i 19 samorządów, instytucji i placówek naukowych. W części 
targowej zaprezentowało się 15 firm. 
  
W dniach: 
21-23 września 2022 r. – Wisła.  
Tytuł konferencji:    BRANŻA NARCIARSKA W NIEDALEKIEJ PRZYSZŁOŚCI. PISANA NA NOWO 
RZECZYWISTOŚĆ – DIGITALIZACJA I ZRÓWNOWAŻONY ROZWÓJ. 
 
 Na Konferencji gościliśmy ponad 160 osób. W targach brało udział 36 przedstawicieli firm, z 
czego 11 przedsiębiorstw miało stoiska targowe.  
 
 W 2023 r. planujemy zorganizować  naszą konferencję we wrześniu. Jej miejsce ustalimy w 
dniu dzisiejszym.  
 

5. Działalność  PSNiT w związku z pandemią COVID 19 

W omawianym okresie sprawozdawczym, nasza działalność była głównie skoncentrowana 
wokół pandemii i próbach dostosowania się do często sprzecznych w stosunku do 
zapowiadanych – decyzji rządowych. 

Szczególnie sezon zimowy 2020/2021 był dla nas wszystkich trudny i nieprzewidywalny. 
Zamrożenie funkcjonowania ośrodków w najlepszych okresach sezonu narciarskiego tj. 
przerwy świątecznej, okresu noworocznego czy ferii zimowych - spowodowało spadek 
przychodów ok. 60% a nawet  80%  na niektórych stacjach - w porównaniu z poprzednimi 
sezonami. Ośrodki narciarskie wprawdzie mogły liczyć na pieniądze z tzw. tarczy, lecz nie 
wszystkie je otrzymały, a wysokość otrzymanych dotacji niekiedy pokrywała jedynie 
koszty przygotowania do sezonu. 
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Z tych powodów podjęliśmy decyzję o wystąpienie z pozwem zbiorowym przeciwko 
Skarbowi Państwa o ustalenie odpowiedzialności za szkody wyrządzone przez działania 
niezgodne z prawem, w związku z wystąpieniem stanu epidemii COVID-19.  

Poniżej przedstawiamy krótką chronologię wybranych wydarzeń i naszych działań w 
związku z wystąpieniem stanu zagrożenia epidemicznego i pandemii Covid 19: 

1. Wrzesień 2020 – po dyskusjach z ośrodkami stowarzyszonymi, zarząd PSNiT podejmuje 

decyzję o utworzeniu projektu wytycznych reżimu sanitarnego dla naszej branży. Praca 

nad projektem trwa od września do 6 października 2020. 

   

2. 6 października 2020 – wysłanie wniosku do Ministerstwa Rozwoju, Pracy i Technologii w 

zakresie konsultacji w procedowaniu z Ministerstwem Zdrowia wytycznych branżowych 

dla sektora narciarskiego - turystka zimowa w Polsce. 

 

3. 20 listopada 2020 – ostatnie konsultacje projektu wytycznych z Ministerstwem Rozwoju, 

Pracy i Technologii, Ministerstwem Zdrowia oraz Sanepidem. 

 

4. 21 listopada 2020 – konferencja prasowa Prezesa Rady Ministrów o zamknięciu 

ośrodków narciarskich i przedstawienie etapów: odpowiedzialności, stabilizacji i 

kwarantanny narodowej.  

 

5. 23 listopada 2020 – e-konferencja z wicepremierem Jarosławem Gowinem o 

wyznaczeniu reżimu sanitarnego dla stacji narciarskich. 

 

6. 23 listopada 2020 – rządowa decyzja o otwarciu ośrodków narciarskich. 

 

7. 17 grudnia 2020 – ogłoszenie zamknięcia ośrodków narciarskich od 28 grudnia2020     i 

wprowadzenie „kwarantanny narodowej”. 

 

8. 13 stycznia 2021 – pismo do wicepremiera Gowina  dotyczące sytuacji branży narciarskiej 

wraz z analizą znikomego wsparcia dla branży.  

- odpowiedź Ministerstwa Rozwoju, Pracy i Technologii  

 

9. Opublikowane przez nas ważne komunikaty prasowe w grudniu 2020 i styczniu 2021 w 

związku zamknięciem branży: 
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              - Stanowisko PSNiT w sprawie zamknięcia stoków narciarskich  
 

              - Zamknięci stoków na progu zimy a kondycja finansowa branży narciarskiej  

- Chcemy na stok  

 - Oświadczenie PSNiT w sprawie rządowego przedłużenia zamknięcia stoków    
narciarskich  

 - Możemy już gasić światło  

-  Dramat ośrodków narciarskich - branża nad przepaścią [informacja prasowa]  

10. 25 stycznia 2021 – e-konferencja branży narciarskiej z Ministerstwem Rozwoju na temat: 

otwarcie branży i dedykowana pomoc dla branży. Na konferencji usłyszeliśmy, że 

zdaniem strony rządowej pomoc jest wystarczająca i w tym temacie mamy się zwrócić do 

PFR. 

 

11. 27 stycznia 2021 – przekazaliśmy członkom Stowarzyszenia  „Informację 
             dotyczącą ryzyk związanych z uruchomieniem stoków narciarskich” opracowaną 
             przez Mec. Małgorzatę Kulig-Juźwiak  
 

 

12. 3 lutego 2021 – skierowaliśmy pismo w sprawie tarczy dedykowanej branży narciarskiej 

do prezesa PFR, w ślad za uzyskaną informacją podczas e-konferencji z Ministerstwem 

Rozwoju.  

Odpowiedź otrzymaliśmy w postaci nic nie wnoszących do sprawy e-maili.  

 

13. 12 lutego 2021 – otrzymaliśmy opracowanie dotyczące prawdopodobieństwa zarażenia 

się wirusem SARS-COV-2 podczas korzystania z kolei linowych, którego autorem jest  dr 

inż. Tomasz Magiera z AGH. Opracowanie zostało wykonane na podstawie wyników 

badań w Szwajcarii.  

 

 

14. 21 lutego 2021 – nasze pytania do Rady Medycznej przy Premierze dotyczące wpływu 

uprawiania narciarstwa zjazdowego w ośrodkach na rozprzestrzenianie się COVID-19 Na 

nasze pytania nie otrzymaliśmy odpowiedzi. 

 

 

http://psnit.pl/stanowisko-psnit-w-sprawie-zamkniecia-stokow-narciarskich/
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15.  W dniu 17 marca 2021 odbyła się w Zakopanem konferencja prasowa organizowana 

przez PSNiT. W jej trakcie przedstawiliśmy nasze postulaty: 

1) Przygotowanie wsparcia dla branży narciarskiej m.in.: 

a) wsparcie dla wyodrębnionego obszaru tj. stacji narciarskiej w ramach prowadzonej 
działalności, a nie całej firmy, tzn. branie do wyliczeń przychodów/kosztów z konkretnej 
działalności/konkretnego obszaru firmy – są podmioty prowadzące złożoną działalność np. 
jako organizator turystyki. Dziś firmy te są karane za swoją przedsiębiorczość w poprzednich 
okresach, 

b) rekompensata liczona jako % od przychodów, a nie od kosztów/straty, 

c) możliwość wyboru okresów np. 2019/2020: rekompensata – np. 60% przychodu z 2019 
/2020 r. 

2) Szeroki wachlarz PKD kwalifikujących się do wsparcia (podobnie jak w tarczy PFR 2.0 PKD 
wskazane z KRS/CEiDG ale nie główne), 

3) Ulgi/zwolnienia z podatku od nieruchomości i podatku od budowli za IV kw. 2020 i 2021 r. 
– odgórnie a nie pozostawione do decyzji samorządów, 

4) Dofinansowanie do wynagrodzeń pracowników, umorzenia ZUS, wsparcie postojowe, 

5) Preferencyjne stawki kredytowe pozwalające na pokrycie zobowiązań leasingowych i 
kredytowych. 

 

16. 28 kwietnia 2021 – Po rozpatrzeniu ofert kancelarii prawnych dotyczących pozwu 

zbiorowego przeciwko Skarbowi Państwa, Zarząd dokonał wyboru Kancelarii prawnej 

SPCG Kraków i zgodził się na zaproponowane przez nią etapy.  

Sprawnie został  zrealizowany etap I, tj opracowanie  „ Opinii prawnej w sprawie oceny 

możliwości dochodzenia od Skarbu Państwa naprawienia szkody powstałej w następstwie 

wprowadzenia ograniczeń i zakazów prowadzenia działalności gospodarczej w związku z 

epidemią Covid-19”. 

   W sfinansowaniu tego etapu brało udział 41 naszych ośrodków. Nie udało się zrealizować 

kolejnych etapów, z uwagi na wysokie koszty i coraz mniejsze zainteresowanie stacji. 

   

17. W miesiącu październiku 2021 r. wystąpiliśmy do Ministerstwa Rozwoju i Technologii, 

aby ustalić w trybie pilnym spotkanie, które formalizowałoby sposób działania ośrodków 

narciarskich w trakcie sezonu zimowego 2021/2022.  

Z niepokojem patrzyliśmy na zbliżający się sezon, szczególnie w kontekście z jednej strony 

milczenia polskiego rządu, a z drugiej strony, decyzji, jakie zapadły i zostały wprowadzone w 
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życie w alpejskich ośrodkach narciarskich. Dla przykładu – Włosi już 30 sierpnia wiedzieli w 

jaki sposób będą funkcjonowali zimą, Austriacy – w połowie września.  

Nasze postulaty do władz nie uległy zmianie w stosunku do tych, które zgłaszaliśmy już w 
poprzednim roku, tj: 

1. Ośrodki nie są ogniskami zakażeń – trudno o zarażenie w trakcie rekreacji na świeżym  
powietrzu. 

2. Narciarstwo i snowboarding bardzo dobrze wpływają na kondycję psychofizyczną 
społeczeństwa, szczególnie teraz tak potrzebną. Większość naszych klientów ma 
możliwość dojazdu do stacji, nie odbierajmy zatem Polakom tak potrzebnego teraz 
ruchu. 

3. Grozi nam przejęcie przez obcy kapitał konsekwentnie budowanej marki „Polska 
Zima”. 
 

Nasze oświadczenie, publikowane w mediach, przyniosło rezultaty – i w dniu 10 listopada 
2021 odbyło się spotkanie z branżą narciarską zorganizowane przez Ministerstwo 
Rozwoju, Pracy i Technologii, w której brali udział przedstawiciele Ministerstwa Zdrowia i 
Głównego Inspektoratu Sanitarnego.  
Przedstawiciele ministerstw oraz GIS potwierdzili, że nie będzie rekomendacji do 
zamknięcia branży narciarskiej a przedstawione przez nas argumenty, zebrane od 
naukowców, zespołów badawczych i doświadczeń naszych kolegów ze Szwajcarii i 
Skandynawii - niezbicie wskazują, że nie ma takiej potrzeby. 
 
Uważamy to za nasz sukces, że po tragicznym sezonie 2020/2021, zostało wywalczone  
nasze stanowisko dotyczące sezonu zimowego: 
 

1. Stacje narciarskie w Polsce tj. stoki oraz koleje i wyciągi - mogą działać 
nadchodzącej zimy bez ograniczeń i limitów osobowych, z zachowaniem reżimów 
sanitarnych, 

2.  Ferie zimowe powinny odbyć się w zwyczajowym trybie, zgodnie ze schematem 
ogłoszonym 13-05-2021 przez Ministerstwo Edukacji i Nauki. 
 
 

18.  W roku ubiegłym mieliśmy do czynienia z galopującą inflacją, astronomicznym wzrostem 
cen energii elektrycznej, zapowiedziami przerw w dostawach prądu i spodziewaną IV falą 
korona wirusa. Media wróżyły bardzo trudną jesień i zimę. 
 
W takiej atmosferze, realizując wnioski Walnego Zebrania z września 2022 r. – wydaliśmy 
oświadczenie, co do zasad funkcjonowania polskich ośrodków narciarskich w sezonie 
2022/2023. Poniżej jego treść, ujęta w kilku punktach: 
 
1. Zapewniamy, że ośrodki narciarskie w Polsce przygotowują się do otwarcia w sezonie 

zimowym. Informujemy, że będziemy działać jak zawsze i przynosić relaks i 
wytchnienie, szczególnie w tych ciężkich czasach. Tym samym zachęcamy do 
rezerwacji zimowych. 
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2. Karnety będą miały nieco podniesione ceny, ale ich podwyżka nie sięgnie kilkuset % 
jak w przypadku energii elektrycznej. 

 
3. Zdajemy sobie sprawę, że marża branży będzie niska. Nie chcemy jednak przerzucać 

nieprzewidywalnych, ekstraordynaryjnych kosztów na naszych klientów, to ryzyko 
bierzemy na siebie. W konsekwencji, w kolejnych latach należy spodziewać się 
obniżenia nakładów na inwestycje i modernizacje ośrodków narciarskich.  

 
4. Chcemy zapewnić ciągłość pracy wyciągów. Stąd też część z naszych członków już 

wyposażyła się w agregaty prądotwórcze, bądź będzie to robić przed zimą, tak by 
nawet w wypadku przerwy w dostawie prądu ośrodki mogły nieprzerwanie działać. 
Zwracamy uwagę, iż to ważny aspekt dotyczący bezpieczeństwa pasażerów. 

   
5. Dostrzegamy, że rosną również dodatkowe koszty jak minimalna płaca krajowa oraz 

paliwo, które jest wykorzystywane między innymi do przygotowania stoków czy 
odśnieżania parkingów. Te podwyżki mają również znaczny udział w kosztach 
działalności naszej branży. 
 

  
6. W wypadku Polski, zużycie energii przez ośrodki narciarskie jest jeszcze mniejszy niż 

np. w Austrii, gdzie WKO w oficjalnych statystykach podaje, że tamtejsze ośrodki 
pochłaniają zaledwie 1,3 % całego zapotrzebowania na energię państwa. Szczególnie 
w tym kontekście widać jak ważnym jest utrzymanie tej zimy ośrodków otwartych dla 
turystów, co będzie stanowiło istotny aspekt wypoczynku społeczeństwa. W tym 
świetle Polska Zima to swoisty wentyl zdrowia psychicznego dla wyczerpanych 
stresem, w związki z pandemią i wojną, społeczeństwa polskiego.  

 
 
6. Federacja FIANET 
 
Tytułem wstępu: 
Realizując Uchwałę nr  3/2018 Walnego Zebrania Członków z dnia 7 czerwca 2018 r. – Zarząd 
podjął działania w celu przystąpienia naszego Stowarzyszenia do międzynarodowej Federacji 
Krajowych Stowarzyszeń Operatorów Kolei Linowych Przeznaczonych Do Przewozu Osób  tj. 
FIANET. Zostaliśmy przyjęci w maju 2019 r. bez głosów sprzeciwu, co zostało oficjalnie 
potwierdzone na spotkaniu w Szwajcarii  w listopadzie 2019. 
 
Do FIANET prócz nas należą stowarzyszenia europejskie z: Andory, Niemiec, Finlandii, Francji, 
Włoch, Katalonii, Norwegii, Austrii, Szwajcarii, Słowenii oraz Hiszpanii. 
 
Celem tej organizacji  jest prowadzenie  działań mających na celu trwały rozwój ośrodków 
narciarsko-turystycznych w krajach europejskich. Federacja  uzgadnia powstające 
europejskie przepisy prawne, współpracuje z instytucjami techniczno-kontrolnymi w zakresie 
zapewnienia bezpieczeństwa podróżnym,  prowadzi badania statystyczne oraz monitoruje 
wszelkiego rodzaju trendy. Wynikami dzieli się pomiędzy organizacjami członkowskimi.  
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  Ogólna uwaga dotycząca członkostwa w FIANET jest taka, że dzięki niej mamy sieć kontaktów, które 

zapewniają nam stały dostęp do aktualnych informacji   o sytuacji w poszczególnych krajach 

europejskich. Już kilkukrotnie te właśnie informacje były istotnym argumentem w rozmowach z 

przedstawicielami rządu. Mamy jednocześnie dostęp do badań i istotnych artykułów, które wpływają 

na kształt rozwoju naszej branży obecnie i w przyszłości.  

 

7. Zagadnienia prawne 
 

Przyzwyczailiśmy się do faktu, że Stowarzyszenie prowadzi między innymi działalność 

zmierzającą do zmiany przepisów prawnych, czy też podejmowania inicjatyw w tworzeniu 

prawa sprzyjającego rozwojowi ośrodków narciarskich, turystycznych i rekreacyjno-

sportowych. Jest to jeden z celów statutowych Stowarzyszenia, i w tej dziedzinie mieliśmy w 

przeszłości sukcesy.  

Mijający okres sprawozdawczy, z uwagi na pandemię, wojną na Ukrainie, obecnie trwającą 

kampanię wyborczą - nie sprzyja takim działaniom. W rozmowach wewnętrznych, czy też 

Waszych postulatach, wyłania się coraz poważniej problem „prawa szlaku”.  Pamiętajmy 

jednak, że jest to niezwykle skomplikowane, długofalowe i kosztowne zagadnienie. Pewne 

początkowe działania zostały już podjęte, omówimy je zapewne w trakcie tegorocznej 

konferencji. 

 
 
Szanowni Zebrani 
 
Mamy za sobą trudny okres sprawozdawczy, zarówno dla Stowarzyszenia, jak i wszystkich, 
bez wyjątku jego Członków. Najpierw była pandemia, która przyniosła izolację i korona 
kryzys, potem wojna na Ukrainie, galopująca inflacja, podwyżki cen, w szczególności energii 
elektrycznej oraz zapowiedzi ograniczeń w dostawach  prądu. 
Z tym większą satysfakcją trzeba podkreślić, że przetrwaliśmy wspólnie ten czas, a nasze 
Stowarzyszenie ugruntowało swoją ogólnopolską pozycję lidera branży. 
 
           Dziękujemy Wam Wszystkim za współpracę, a nowym władzom Stowarzyszenia 
życzymy sukcesów w zmieniającej się rzeczywistości. 
 
 
 

                                                                                       ZA  ZARZĄD 
                                                                                       POLSKICH STACJI NARCIARSKICH I TURYSTYCZNYCH 
 
 
 
                      Sekretarz Zarządu                                                                                        Prezes  Zarządu 
                        Jerzy Adamski                                                                                             Tomasz Paturej 
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